
 
 

 

 

 

  

      

      

Áldott Ünnepeket! 

“Békesség most tinéktek, emberek. 

Örvendezzél derék világ, 

hangozzatok, jámbor legendák, 

zsolozsmák, bibliák, imák. 

Kicsi gyertyák, lobogjatok föl, 

bóduljunk tömjénnek szagán! 

Szép dolog ez! Így kell csinálni 

minden karácsony-éjszakán…” 

(Ady Endre: Békesség ünnepén) 

   



 

Tisztelt Pákozdi Polgárok! 

Ismét eltelt egy év. Örömmel tapasztalom, hogy Keresztény lelkünk összekovácsolja közösségünket, amikor 

Adventre emlékezve nagyon sokan eljöttek rendezvényünkre, gyertyagyújtásra. Bízom benne, hogy ezek a találkozások 

egyre inkább áthatják minden pákozdi lelkét, erősítve bennünk az összetartozást közösségünk és Nemzetünk javát 

szolgálva. Karácsony, a Fényből jött csillag, Jézus Urunk születése a családok meghitt, bensőséges, áldott ünnepe. 

Ebből az alkalomból minden Polgártársunknak Áldott, Békés és Szeretetben megélt Karácsonyt, 

egyben eredményes újesztendőt kívánok munkatársaim, intézményeink vezetői és dolgozói, valamint 

magam nevében. 

           Takács János 

            polgármester 

 

 

Az év végén szokásos 

közmeghallgatáson kis létszámban 

jelentek meg érdeklődők. Az 

álmoskönyv szerint ennek pozitív 

jelzésértéke van. De azért halljuk, és 

érzékeljük azokat a jelzéseket, 

amelyek az elvárásokat, 

javaslatokat, kritikákat jelzik. 

Ismerem, és elfogadom ezeket a 

jelzéseket. Jó néhány jogos 

tartalommal bír. Örömmel fogadom 

azokat közülük, ami segítő 

szándékú, építő jellegű észrevétel. 

Sokszor egyszerű, valóban 

bosszantó, és könnyen megoldható 

dologról van szó.  

De kérem, azt viszont fogadják 

el, hogy általában ezeknek a 

felvetéseknek, igényeknek a nagy 

részével mi is tisztában vagyunk, és 

a legtöbb esetben sok-sok pénzre 

van szükség ahhoz, hogy meg is 

tudjuk valósítani. 

Sokszor elmondtam már, de 

nem lehet elégszer megismételni, 

hogy a falu üzemeltetése – és itt 

még csak az üzemeltetést említem! 

– a jelenlegi bevételeinkből csak a 

legszükségesebbekre elég, többre 

nem futja, mint amit teljesíteni 

tudunk. És akkor még nem 

beszéltem fejlesztésekről. Azokhoz 

aztán igencsak sok pénzre van 

szükség! Ekkora forrásokkal 

adóbevételek növelése nélkül 

végképp nem rendelkezünk. 

Sokan kifogásolják a helyi adók 

mértékét. Az elvárások megvannak, 

csak hol van hozzá a pénz? Mindig 

ez a kérdés! Sokan kifogásolják az 

adók mértékét. Nézzük csak meg mi 

ezen a területen a valós helyzet: 

négy évvel ezelőtt 20.000,- Ft volt a 

kommunális adó. Az idei évben a 

telek- és építményadó átlagos 

mértéke nálunk 24.000,- Ft. Négy 

év alatt ekkorát változott, és 

mindjárt itt tájékoztatok mindenkit, 

hogy jövő évre nem terveztünk 

emelést.  

Helyette az adóba bevonható 

egyéb lehetőségeket kívánjuk 

feltárni bevételeink bővítésére. 

Hozzáteszem: környezetünkben 

tudok olyan példát mondani ahol 

56.000,- Ft és van ahol 100.000,- Ft 

az átlag. Ezt nem vigasztalásnak, 

vagy magyarázatnak szánom. 

Viszont azt kérem, fogadják el, hogy 

a mi befizetéseink még mindig csak 

erre a szintre adnak fedezetet. 

Ebben benne van az a szempont, 

hogy nem tudjuk, és nem akarjuk az 

itt élők jelentős részét adóval 

túlterhelni, mert azokra is 

tekintettel kell lennünk, akik 

nehezebb anyagi helyzetben élnek.   

Ezzel együtt azt tudom állítani, 

hogy a működéshez szükséges forrás 

esetében kezdjük utolérni 

magunkat. Erre az energetikai 

fejlesztésekből megtakarított 

forrásaink, valamint az ipari 

beruházások megindulása, az 

adókör kiszélesítése reményeink 

szerint egyaránt rásegítenek majd. 

Fejlesztések, felújítások 

területén sok feladatot 

megoldottunk, azonban még sok 

minden előttünk áll. Ezeket az 

igényeket a kérdőívekből is 

visszaigazolják az itt élők. Látni kell 

azonban, hogy még az egyszerűbb 

igények – mint például a buszöblök 

kiépítése – is tízmilliós fedezetet 

igényel. De sorolhatom a többit, 

ahol több száz millióig terjednek az 

igényelt források.  

Képviselő testületünk 

meghatározta a kiemelten kezelendő 

fejlesztési igényeket. Az óvoda és 

közétkeztetés megvalósítása (280 

millió Ft), kultúrház teljes felújítása 

(a most elkészülő feladaton túl 

további 150 millió Ft), Bella-tó 

Szabadidős és Kulturális park 

kiépítése (100 millió Ft). De például 

a Pipacsos buszmegállók, ami 

szintén jogos igény, az is 12-15 

millió Ft-ot igényel. Folytatni fogjuk 

az utak korszerűsítését, parkosítást, 

az újszülöttek tiszteletére évek óta 

40-45 fát ültetünk közterületeinkre. 

Azt jelzi valaki, hogy csak 

beszélünk a pályázatokról, de nem 

nyerünk! Eddig a leadott 

pályázataink 80 %-ban nyertes 

pályázatok. Az idei mintegy 330 

milliós pályázattal már felette 

vagyunk a 3,0 milliárdos határnak! 

Sajnálom, hogy van, aki ezt nem 

látja. De azért én úgy gondolom, és 

ez érezhető visszajelzés a 

kérdőívekből, az itt élők nagy része 

KÖSZÖNTŐ 

EBBEN AZ ÉVBEN TÖRTÉNTEKRŐL! 



                

    

viszont másképp ítéli meg az 

eredményeket. 

Az idei évben kiépült a 

kamerarendszer. Felújítottuk az 

óvodánk konyháját, ahol jóval 

korszerűbb körülmények között 

tudnak gyermekeinknek ételt 

készíteni. A leginkább jelentős 

2x150.000.000,- Ft-os energetikai 

felújítás szintén nagyon fontos, 

hiszen épületeink megújulása 

mellett jelentős energetikai 

megtakarítással is számolhatunk, 

aminek következtében tízmillióhoz 

közelít a kiadásban a csökkenés. Ezt 

a pénzt más, ugyancsak fontos 

feladat megoldására tudjuk 

fordítani. 

A most elkészülő munkáknak a 

jelentős része helyi vállalkozók által 

közbeszerzésen elnyert, és további 

helyi vállalkozók bevonásával 

közösen elvégzett munka 

eredménye. Azt tudnia kell 

mindenkinek, hogy a közbeszerzés 

kikerülhetetlen, és szigorúan 

ellenőrzött folyamat. Nem csak EU-

s előírás, hanem hazai kötelezettség 

ennek a feladatnak az elvégzése. De 

ez egyben garancia az árak 

mérséklésére. Erre azért tértem ki, 

mert azt látom, még mindig van, aki 

ezt nem érti pontosan.  

Ezt követően tovább 

kívánunk lépni. Az előző években 

már megkezdődött a folyamat a 

fejlesztési források igényeinek 

összeállítására, ahol mi szintén 

regisztráltuk elképzeléseinket. 

Közeljövőben megkezdődik a 

fejlesztési források elosztása. 

Reményeink szerint mi is 

részesülhetünk belőle a további 

előrelépés érdekében. 

Örömmel tapasztaljuk azt is, 

hogy vállalkozások szintén 

megfogalmazzák elképzeléseiket, 

törekednek fejlesztésekre. Ezek 

megvalósulásához minden 

segítséget biztosítunk. Ezeknek 

köszönhetően nagyot léphetünk 

előre az ipari fejlődés mellett végre a 

turizmus területén is. 

Pénzkiadó terminál 
telepítése ügyében több 
pénzintézettől kértünk be ajánlatot. 
A legkedvezőbb ajánlat esetében 1,6 
millió Ft éves bérleti díjat, és 
esetenként az utántöltésér 70 ezer 
Ft kiszállási díjat kellene fizetni. Ezt 
a jelenlegi költségvetésünk terhére 
nem tudjuk vállalni. 

Az önkormányzat az idei 
évben ismételten 80 m3 szociális 
tűzifát osztott ki a rászorulóknak. 

 

Pákozd, 2015. december 11. 

  Takács János 

 polgármester 

 

 
 

 

 

Eredményes pályázat kapcsán a Pákozdi Nyitnikék 

Óvoda konyhája felújításához 16.807.867,- Ft támogatást nyert 

önkormányzatunk. 

A felújítás és eszközbeszerzés teljes megvalósításához 

az önkormányzat további 800.000,- Ft-tal járult hozzá.  

 

 

MEGÚJULT A NYITNIKÉK ÓVODA KONYHÁJA 

 

MEGVALÓSULT A NEMESKÓCSAG 

ÁLTALÁNOS ISKOLA ÉPÜLETENERGETIKAI 

FEJLESZTÉSE 



 

 
 

 

 

 

 

Felelős kiadó: Pákozd Nagyközség Önkormányzata 

Fotók: Kiss Bettina, Biró András 

Tördelés, nyomtatás : Pákozdi Polgármesteri Hivatal 

Készült: 2015. december 

 

Tájékoztatjuk a Tisztelt Lakosságot, hogy a Falu Karácsonya rendezvényünk a művelődési ház felújítási 

munkálatai végett, a Nemeskócsag Általános Iskola tornatermében kerül megrendezésre.  

Sok szeretettel várjunk Önt és családját!  

Időpont: 2015. december 20. (vasárnap), 15:30 


